
 

 

Referat skolebestyrelsesmøde  

Tirsdag d. 8. april 2025 kl. 17.00 – 19.00 

Deltagere: Mariette Jørgensen (MJ), Annika Cording (ACO), Ida Henningsen (IH), Leon Clausen (LC), Mia Haase (MH), 

Simone Jönsson (SJ), Jesper Lyngbak Nielsen (JL), Sarah Hachmann (SH), Frank Bolding (FB), Hanne Petersen (HP), 

Søren Buchholdt (SB) 

 

  

Afbud: LC - MJ 

Ordstyrer: SB 

Referent: HP 

 

 

Referat  

1. Godkendelse af dagsorden og referat 1. Godkendt 

2. Skolens hverdag (17.00-17.20) 

 

• Elevråd  

• SFO 

• Medarbejderrepræsentanter ved 

SH og FB 

• Kontoret ved HP og SB  

- ny skolechef i Aabenraa 

Kommune 

- status byens legeplads 

- renovering af bålhytte 

- bekendtgørelse om fremme 

af god orden i folkeskolen 

 

• Nyt fra formanden  

- dialogforum d. 7.4 

- overraskelse til personale 

 

2. Skolens hverdag 

Elevrådet: 

 

Nicoline og Naja refererede fra elevrådet: 

 

På baggrund af trivselsundersøgelsen som viste, at 

eleverne synes luftkvaliteten er dårlig i 

klasselokalerne, er det kommet låg på 

madaffaldsspanden i klasselokalerne. Samtidig er 

det kommet skilte op i klasserne, som viser at man 

skal huske at lufte ud i frikvartererne og slukke 

lyset og skærmen. 

 

Legepatruljen har i en periode haft 2 dage om ugen, 

det er nu reduceret til en dag om ugen, da 

tilslutningen har været meget aftagende. 

 

Der er en konkurrence i gang i klasserne omkring 

brug af skolesprog. Vinderen får 15 minutters 

ekstra frikvarter en dag. 

 

Ønsker til legepladsen: 

• Hytter 



 

 

• Reb at klatre i 

• Vikingetelte 

• Hængekøjer 

 

Fastelavnsarrangementet var en rigtig god dag, det 

var godt at alle var udklædte. Slikket gik lidt i 

stykker, så måske det ikke skal ned i tønden. 

 

Trivselsundersøgelsen indeholdt for mange 

spørgsmål i mellemtrinnet, ellers var det gode 

spørgsmål. 

 

For at spare på vandet ønsker elevrådet vandhaner 

med sensor. Der bliver skrevet et brev til nogle 

firmaer, for at spørge om de vil sponsorere 

vandhaner. 

 

Klasserne er gode til at bruge skrotpapir. 

 

Mellemtrinnet har deltaget i et SALTO arrangement i 

hallen, som er et projekt Fælleselevrådet står for og 

som indeholder forskellige lege og aktiviteter.  

SALTO står for Sundhed, Aktivitet, Læring, Trivsel 

og Optimisme.  

SALTO kan bruges som et undervisningsmateriale 

og understøtter arbejdet med FNs verdensmål.  

 

Sprogugen var en god og sjov uge. 

 

Øvrige ønsker: 

 

• Skraldespanden ved ostespilles flyttes 

• 100 meter banen og længdespringsbanen 

gøres ren, så den kan bruges i idræt 

• Volleyballnettet sættes op og der købes 

volleyballbolde 

• Parkourbane 

 

SFO: 

 

Kommende 0. kl. er på førskolebesøg frem til ca. 

sommerferien. 

 



 

 

2. og 3. kl. skal til Krudtuglefest med overnatning i 

maj måned 

 

Medarbejderrepræsentanter: 

 

FB har deltaget i dialogforumsmøde hvor et af 

emnerne var trivselskommissionens anbefalinger. 

FB synes der er nogle gode temaer som evt. kan 

drøftes på forældremøderne. 

 

Kontoret: 

 

Jens Bodum er blevet skolechef i Aabenraa 

Kommune. 

 

Byens legeplads på skolen er næsten færdig, dog 

mangler der at blive lagt kunstgræs. Herefter skal 

den godkendes og der skal laves en 

ibrugtagningstilladelse. Tidshorisonten kendes ikke 

på nuværende tidspunkt. 

 

Bålhytten ønskes renoveret med belægning, 

pallemøbler og solcellebelysning. 

Der arbejdes videre med at arrangere en 

arbejdslørdag og evt. få aktiveret de unge i byen. 

 

Skolen oplever i tiltagende grad, at der er elever 

som er meget grænsesøgende og ikke så 

modtagelig for anvisninger. Dette medfører 

magtesløshed og frustration blandt personalet.  

 

Pr. 1. jan 2025 er bekendtgørelsen for at fremme 

god ro og orden i skolen blevet skærpet. Den giver 

øgede beføjelser til skoler omkring restriktioner og 

konsekvenser bl.a. eftersidning, bortvisning mm. 

Søren pointerede dog, at skolen altid arbejder 

pædagogisk med eleverne, men i yderste 

konsekvens kan beføjelserne tages i brug. Skolens 

værdiregelsæt og ordensregelsæt blev gennemgået. 

 

Nyt fra formanden: 

 



 

 

Annika refererede fra dialogforumsmødet d.7.4. 

hvor flg. temaer blev drøftet: 

 

• Nyt sprog for trivsel 

• Et balanceret digitalt liv 

• Karakterdannelse og myndiggørelse 

• En tidssvarende pædagogisk praksis 

• Fællesskaber i fritiden 

• Krop og bevægelse 

• Tidlig og rettidig indsats  

• Forældreskabet anno 2025 

 

Der er opbakning fra de forældrevalgte i 

skolebestyrelsen til at gentage succesen med, at de 

overrasker personalet en dag med hjemmebag og 

gårdvagt, så personalet kan hygge sig sammen i et 

frikvarter. Annika og Mia aftaler dagen med Søren. 

 

Møde i formandsgruppen. Annika deltog ikke i sidste 

møde og referatet er ikke kommet endnu.  

Tages op på næste skolebestyrelsesmøde. 

  

3. Evaluering af aktiviteter (17.20-17.25) 

 

• Sprogdage (2. kl.-6. kl.) 

mandag-fredag d. 3.2-7.2  

• Fastelavnsfest fredag d. 28.2 kl. 

8.00-9.30 

• Elevevalueringsdage man-

tirsdag d. 24.-25.3 kl. 8.00-

12.55 

3. Evaluering af aktiviteter 

Både elever og personalet var glade for 

sprogdagene, som blev afviklet klassevis af 

sproglærerne. 

Fastelavnsfesten var en god dag, hvor alle var 

klædt ud og hyggede sig. 

Elevevalueringsdagene forløb godt og er et godt 

fundament for skolehjemsamtalerne 

4. Kommende aktiviteter (17.25-17.30) 

 

Orientering om: 

 

• Morgensamling 2. kl. d. 9.4 kl. 

8.00 

• Koncert med den sønderjyske 

garde for hele skolen torsdag d. 

10.4 kl. 10.00-11.00 

4. Kommende aktiviteter 

Søren orienterede omkring kommende aktiviteter 



 

 

• Skolernes sangdag fredag d. 

11.4. kl. 10.25-11.15 

• Åbent hus fredag d. 25.4. 

• Gospel Teens for hele skolen 

onsdag d. 7.5 kl. 11.00 

• 5. kl. lejrskole d. 13.-16.5 

• 3. kl. lejrskole d. 27.-28. 5. 

• A-uge d. 2.-4.6 kl. 8.00-12.55 

• Uge Lystfiskeri og Camping d. 

6.6. kl. 8.00-12.55 

 

5. Fremtidig sammenhængende børne-, 

unge- og familiepolitik – bilag 1+2+3 

(17.30-17.40) 

 

Baggrund: Børne- og 

Uddannelsesudvalget har d. 

3.2.2025 besluttet at sende et 

udkast til en ny 

sammenhængende børne-, 

unge- og familiepolitik for 

Aabenraa Kommune i høring. 

 

• Drøftelse af høringssvar 

 

5. Fremtidige sammenhængende børne-, unge- og 

familiepolitik 

Baggrund: Børne- og Uddannelsesudvalget har  

d. 3.2.2025 besluttet at sende et udkast til en ny 

sammenhængende børne-, unge- og familiepolitik 

for Aabenraa Kommune i høring. 

 

Udkastet indeholder: 

• En indledning med en vision og et fælles 

børne- og ungesyn 

Tre ambitioner 

• Hverdagsliv og gode fællesskaber - sammen 

om et børne- og ungeliv med gode 

fællesskaber 

• Læring og trivsel - sammen om et børne- og 

ungeliv, der giver mod på nutid og fremtid 

• Helhed og sammenhæng - samarbejde om 

det gode børne-, unge- og familieliv 

Et afsnit om, hvordan der vil blive arbejdet med at 

omsætte politikken. 

Skolebestyrelsen drøftede udkastet og tilslutter sig 

forslaget uden kommentarer. 

6. Styrelsesvedtægt for folkeskoler i 

Aabenraa – bilag 4+5+6 (17.40-17.50) 

 

6. Styrelsesvedtægt for folkeskoler i Aabenraa  

Baggrund: Børne- og Uddannelsesudvalget har  



 

 

Baggrund: Børne- og 

Uddannelsesudvalget har d. 

3.3.2025 besluttet at sende 

ændringsforslag til 

styrelsesvedtægten for 

folkeskoler i Aabenraa 

Kommune samt bilag til denne i 

høring hos skolebestyrelserne. 

 

 

• Drøftelse af høringssvar 

 

d. 3.3.2025 besluttet at sende ændringsforslag til 

styrelsesvedtægten for folkeskoler i Aabenraa 

Kommune samt bilag til denne i høring hos 

skolebestyrelserne. 

 

• Folketinget godkendte d. 12. december 2024 

en række lovændringer af folkeskoleloven 

som følge af den nationale aftale om 

folkeskolen ’Frihed og fordybelse’ af 19. 

marts 2024. Som konsekvens af 

lovændringerne foreslår forvaltningen en 

justering af styrelsesvedtægterne for 

skoleområdet i Aabenraa Kommune. 

Skolebestyrelsen drøftede udkastet og tilslutter sig 

forslaget uden kommentarer. 

7. Budget 2025 – bilag 7 (17.50-17.55) 

 

• Budgetopfølgning ift. forbrug pr. 

1.4.2025 

 

7. Budget 2025 

Forbruget pr.1.4.25 ligger på 23% af det samlede 

budget 

8. Skoleplan 25-26 – bilag 8 (17.55-

18.10) 

 

Baggrund: Skoleleder og TR 

drøftede i januar måned 

målsætninger for samarbejdet 

omkring lærernes 

arbejdsbetingelser og 

muligheder for at lykkes i 

skoleåret 25-26. Skoleplan 24-

25 blev for at kvalificere 

arbejdet med skoleplan 25-26, 

evalueret ved lærermødet d. 

3.12. Ved lærermødet d. 14.1. 

blev 1. udkast til skoleplanen 

drøftet. I februar udarbejdedes 

skoleplanen, som blev 

kvalificeret af lærerne ved 

lærermødet d. 25. februar, 

hvorefter skoleplan 25-26 blev 

udgivet ultimo marts. 

 

• Orientering om skoleplan 25-26  

 

8. Skoleplan 

Søren orienterede om skoleplanen for skoleåret 

25/26 



 

 

9. Timefordelingsplan 25-26 – bilag 9 

(18:10-18.20) 

 

• Drøftelse og beslutning om 

godkendelse af 

timefordelingsplan 25-26 

 

9. Timefordelingsplan 25/26 

Søren gennemgik forslaget til timefordelingsplanen. 

Skolebestyrelsen drøftede og godkendte planen. 

10. Lektionsfordelingsplan 25-26 – bilag 10 

(18.20-18.30) 

 

• Drøftelse og beslutning om 

godkendelse af 

lektionsfordelingsplan 25-26 

 

10. Lektionsfordelingsplanen 

Søren gennemgik forslaget til lektionsfordelings-

planen. Skolebestyrelsen drøftede og godkendte 

planen. 

11. Afkortning af skoletiden jf. 

folkeskolelovens § 16 b – bilag 11 

(18.30-18.35) 

 

• Drøftelse og beslutning om 

godkendelse af afkortning af 

undervisningstiden for skoleåret 

25-26 jf. folkeskolelovens § 16 

b 

 

11. Afkortning af skoletiden 

Søren gennemgik ansøgningen om afkortning af 

undervisningstiden.  

Skolebestyrelsen tilslutter sig ansøgningen. 

Udvalget har godkendt ansøgningen. 

12. Princip for sponsorstøtte 2009 - bilag 

12 (18.35-18.40) 

 

Baggrund: Princip for 

sponsorstøtte har ikke været 

revideret siden 2009. 

Personalemøde m. MED-status 

har drøftet princippet d. d. 

10.12.2024 og støtter fortsat op 

om princippet. Ved 

skolebestyrelsesmødet d. 

3.2.2025 besluttedes at SB 

skulle lave et udkast til en 

revidering af princippet. 

Personalemøde m. MED-status 

har tilsluttet sig det revidere 

princip d. 18.3.2025. 

 

• Drøftelse og beslutning om 

vedtagelse af princip for 

sponsorstøtte og godkendelse af 

undervisningsmaterialer feb. 

2025 

 

12. Princip for sponsorstøtte 

Søren redegjorde for baggrunden for punktet.  

Skolebestyrelsen drøftede og godkendte udkastet. 



 

 

13. Skolebestyrelsens årsberetning 2025 – 

bilag 13 (18.40-18.50) 

 

Baggrund: Skolebestyrelsens 

årsberetning skal udarbejdes én 

gang årligt. Ved 

skolebestyrelsesmødet d. 3. 

februar besluttedes at IH og JL 

skulle udarbejde et udkast, som 

skulle behandles ved dette 

møde. 

 

• Drøftelse og beslutning ved 

udkast til skolebestyrelsens 

årsberetning 2025 

 

13. Skolebestyrelsens årsberetning 

Søren redegjorde for baggrunden. Skolebestyrelsen 

drøftede og godkendte udkastet. 

Annika læser korrektur, sender det til Søren som 

udgiver den. 

14. Undervisningsmiljøvurdering 2025 – 

bilag 14 (18.50-19.00) 

 

Baggrund: Jf. 

undervisningsmiljøloven er 

skoler forpligtet til minimum 

hvert tredje år at gennemføre 

en undervisningsmiljøvurdering 

(UMV). Første del af UMV’en er 

en kortlægning af 

undervisningsmiljøet, som 

bestod af 12-13 spørgsmål til 

elevernes undervisningsmiljø. 

Anden del er en beskrivelse 

samt vurdering af 

undersøgelsens resultater. 

Tredje del består en 

handlingsplan til forbedring af 

undervisningsmiljøet, som alle 

aktører omkring skolen skal 

orienteres om. 

 

• Orientering om handleplan for 

forbedring af 

undervisningsmiljøet på 

Bolderslev Skole 

 

14. Undervisningsmiljøvurdering 

Søren redegjorde for baggrunden og orienterede om 

den udarbejdede handleplan for forbedring af 

undervisningsmiljøet på Bolderslev Skole. 

15. Evt. (19.00-19.00) 

 

15. Evt. 



 

 

• Næste skolebestyrelsesmøde 

onsdag d. 19. juni kl. 17.00-

19.00  

 

Næste skolebestyrelsesmøde onsdag d. 4. juni kl. 

17.00 – 19.00 med et let traktement som afslutning 

på skoleåret. 

Pkt.: 

Referat fra formandsmødet v/Annika 

 


